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»   پیشنهاد اجرای مصوبه جدید »تاثیرمعدل در کنکور
 از خرداد ۱۴۰۴

مدیر  زاده،  خراشادی  مهدی 
مقررات  و  اساسنامه ها  کمیسیون 
تحصیلی شورای عالی آموزش و پرورش 
شده  اعمال  تغییرات  جزئیات  درمورد 
کنکور با بیان اینکه  در تاثیر معدل در 
آموزش  عالی  شورای  آخر  جلسات  در 

و پرورش مصوبات جدید تاثیر سوابق تحصیلی در کنکور بررسی و در جلسه فوق العاده 
روز شنبه بخشی از این مصوبه به تصویب رسید گفت: بخش دیگر تایید شد، ولی باید به 
تصویب شورای عالی انقلاب فرهنگی برسد، )ضرایب 6 عنوان درس برای کنکور با پیشنهاد 

وزارت آموزش و پرورش به تصویب شورای سنجش و پذیرش برسد(.
 وی با بیان اینکه بخش قطعی مصوبه، »ترمیم نمره« بود که نگرانی ها و درخواست های 
زیادی به همراه داشت افزود: محدودیت ترمیم یک بار با شرایطی برداشته شد، از جمله این 
که تمام دروس برای ترمیم انتخاب شود و نمره ای که آخرین بار در ترمیم کسب می شود 
ک عمل قرار گیرد. مدیر کمیسیون اساسنامه ها و مقررات تحصیلی شورای عالی آموزش  ملا
و پرورش با بیان اینکه در جلسه دو ماه پیش با نمایندگان داوطلبان و معترضان در شورای 
عالی، اعلام کردند چطور سازمان سنجش ۴۰ درصد را هر سال آزمون می گیرد، شورای عالی 
هم اجازه ترمیم  6۰ درصد سوابق تحصیلی را هر سال بدهد ادامه داد: همچنین اعلام کردند 
برای این کار محدودیت گذاشته شود، در ۴۰ درصد سازمان سنجش، از پایه های دهم، 
یازدهم و دوازدهم و همه دروس سوال می آید و انتخاب با متقاضی نیست که مثلا ۴۰ درصد 
کنکور را فقط درس فیزیک امتحان بدهد و باید همه دروس آزمون داده شود، بنابراین برای 

6۰ درصد دیگر همه دروس را بگذارید ولی اجازه ترمیم چندین بار هر سال داده شود.
خراشادی زاده با بیان اینکه با پیشنهاد این داوطلبان موافقت شد گفت: داوطلبان هر 
سال می توانند ترمیم نمره انجام دهند به شرطی که تمام دروس را انتخاب کنند. همانطور 
که ۴۰ درصد را سازمان سنجش در تمام دروس امتحان می گیرد، اینجا هم 6۰ درصد شامل 
کمیسیون اساسنامه ها و مقررات تحصیلی شورای عالی  تمام دروس می شود. مدیر 
آموزش و پرورش با بیان اینکه ترمیم نمره پایه یازدهم دو بخش شد ادامه داد: کسانی که 
غ التحصیل شدند به دلیل نهایی نبودن پایه یازدهم، نیاز به  در خرداد ۱۴۰۳ و قبل از آن فار
 ایجاد سابقه پایه یازدهم ندارند لذا فقط برای پایه دوازدهم باید ایجاد سابقه کنند اما سایر 
غ التحصیل می شوند،  مطمئنا در پایه یازدهم  غ التحصیلان آینده که خرداد ۱۴۰۴ فار فار
ایجاد سابقه انجام می دهند لذا ۲۰ درصد پایه یازدهم و ۴۰ درصد پایه دوازدهم برایشان 
لحاظ می شود.  وی با بیان اینکه موضوع ترمیم نمره و تعداد 6 درس  پایه یازدهم تصویب و 
قطعی است زیرا در اختیار شورای عالی آموزش و پرورش است افزود: پیشنهاد تاریخ اجرای 
مصوبه از خرداد ۱۴۰۴  داده شده اما در نهایت شورای سنجش و پذیرش و شورای عالی 
انقلاب فرهنگی باید این امر را تایید و تصویب کنند. پیشنهاد ضرایب هم از طرف آموزش و 

پرورش داده شده و تصویب آن با شورای سنجش و پذیرش است.

فعالیت ۴۶۰ نهاد مردمی در حوزه سلامت استان تهران
محمدصادق معتمدیان، استاندار تهران با اشاره به فعالیت ۴6۰ نهاد مردمی در حوزه 
سلامت استان، گفت: این نهاد نقش مهمی در تصمیم سازی و اجرای برنامه های سلامت 

کمیت در این بخش محسوب می شوند. / ایسنا دارند و محل اتصال مردم و حا

عقب نشینی داروخانه داران از تحریم تأمین اجتماعی
موسسین  به  خطاب  اطلاعیه ای،  طی  ایران،  داروسازان  انجمن  مدیره  هیأت 

داروخانه ها در سراسر کشور، خواستار تعلیق تحریم تأمین اجتماعی شد./ تسنیم

ح سلامت نوروزی ۱۴۰۴  انتخاب مسئول اجرای طر
 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با صدور حکمی »جعفر میعادفر« را به عنوان 

مسئول اجرای طرح سلامت نوروزی سال ۱۴۰۴ منصوب کرد./ ایرنا

»هوش مصنوعی« در امنیت جاده ای و کاهش حوادث 
ترافیکی بکار گرفته می شود

سردار قاسم رضایی، جانشین فرمانده کل انتظامی کشور بر ضرورت بهره گیری از هوش 
کید کرد و گفت: این  مصنوعی در راستای کاهش حوادث ترافیکی و تلفات ناشی از آن تا
فناوری نوین در راستای تامین امنیت رانندگی در جاده های درون و برون شهری بکار 

گرفته خواهد شد./ ایرنا

کاهش دما و بارش در شمال کشور
گفت: هوای سرد و  صادق ضیاییان، رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران 
ناپایدار تا پایان هفته در کشور ماندگار است. بارش برف وباران در نیمه شمالی، وزش باد 
شدید در برخی مناطق و مواج شدن دریاها از جمله پدیده های جوی پیش بینی شده 

هستند./ فارس

توقیف پاسپورت متهم پرونده کوروش کمپانی در امارات
علی القاصی، رئیس دادگستری استان تهران آخرین وضعیت پرونده کوروش کمپانی 
را تشریح کرد و گفت: پاسپورت متهم پرونده کوروش کمپانی در امارات گرفته شده است و 

نمی تواند از آنجا خارج شود./ ایسنا

مجازات شدید در انتظار سارق گردنبند پیرزن پس از 
دستگیری توسط پلیس

گاهی پایتخت گفت: سارق گردنبند پیرزن  سردار علی ولیپور گودرزی، رئیس پلیس آ
سابقه دار بوده و به دستور دادستان، مجازات شدیدی برای وی در نظر گرفته می شود./ مهر

هزینه کرد یکساله ۴۵ همتی بنیاد مستضعفان برای 
محرومیت زدایی

حسین دهقان؛ رئیس بنیاد مستضعفان از هزینه کرد ۴۵ هزار میلیارد تومانی این 
بنیاد در سال جاری در مناطق محروم کشور خبر داد و گفت: بنیاد مستضعفان برای 
محرومیت زدایی، علاوه بر عمران و آبادانی، بر »توانمندسازی اقتصادی و آموزشی« نیز 

تمرکز کرده است./ تسنیم

کوهنورد ۴۷ ساله در توچال ناپدید شد
شاهین فتحی، مدیرعامل هلال احمر استان تهران از آغاز عملیات جست و جوی فرد 

۴۷ ساله  مفقود شده در ارتفاعات توچال خبر داد./ مهر

  رئیس زاده، رئیس کل نظام پزشکی کشور خطاب 
به مسعود پزشکیان خواستار تدبیر دولت برای تسویه 
مطالبات ۵ ماهه ۱۵ هزار داروخانه سراسر کشور توسط 
بیمه گر  سازمان های  و  یارانه ها  هدفمندی  سازمان 
شد. طبق مندرجات این نامه که روز ۲۱بهمن نوشته 
شده، سازمان هدفمندی یارانه ها ابربدهکاری است 
داروخانه های  به  تومان  میلیارد  هزار   ۱۸ حدود  که 
سراسر کشور بدهکار است و سازمان تأمین اجتماعی 
قرار  ۸ هزار میلیارد تومان بدهی در ردیف بعد  با ۷. 
دارد و باقی سازمان های بیمه گر هم با بدهی ۵ هزار 
میلیارد تومانی در ردیف های بعد فهرست بدهکاران 

داروخانه ها قرار دارند.
در پایان این نامه، رئیس کل سازمان نظام پزشکی از 
رئیس جمهور خواسته است تا با صدور دستورات لازم، 
شرایط مناسب برای حمایت از جامعه پزشکی و بهبود 

وضعیت نظام سلامت فراهم شود.
که  رئیس زاده در این نامه همچنین هشدار داده 
نگران کننده ای  وضع  به  داروخانه ها  معوقات  تداوم 
منجر خواهد شد؛ کمبود شدید نقدینگی برای تأمین 
دارویی جدید، افزایش چک های برگشتی داروخانه ها 
و بسته شدن حساب بانکی صاحبان داروخانه ها و در 
نهایت، اختلال در دسترسی مردم به دارو های ضروری.

دیگر هشدار ها
اما این تنها هشدار مسئولان نسبت به احتمال بروز 
بحران در صنعت دارو و سلامت کشور نیست. بحرانی 
که بخش اعظمی از آن به ناتوانی بیمه ها بر می گردد. 
چندی قبل محمد مهدی ناصحی مدیر عامل سازمان 
دبیری  شهرام  با  دیدار  در   ، نیز ایران  سلامت  بیمه 
اینکه  بیان  با  جمهوری  ریاست  مجلس  امور  معاون 
این بیمه نمی تواند افزایش هزینه ها را پوشش دهد 
اول جامعه تحت پوشش  کنون ۵ دهک  ا گفته بود: 
رایگان بیمه سلامت هستند و در زمینه توسعه خدمات 
اساس  بر  دارو  بخش  در  خصوص  به  پوشش  تحت 
مصوبه های شورای عالی بیمه سلامت، تکلیف خود را 

انجام می دهیم.
کرده بود: در زمینه پرداختی ها به  ناصحی تصریح 
مؤسسه های طرف قرارداد نیز تلاش کردیم که به روش 
مناسبی انجام شود، اما با توجه به رشد هزینه ها در 
بیمارستان ها، به تازگی نسبت به سال قبل، با ۲ هزار و 

۵۰۰ میلیارد تومان افزایش هزینه مواجه شدیم.
کید کرد: توان سازمان بیمه سلامت با توجه به  وی تأ
بودجه تعیین شده این طور نیست که بتواند همه این 

افزایش هزینه ها را پوشش بدهد.

نامه هشدار از مجلس
نیز حسینعلی شهریاری،  زمینه پیش تر  در همین 
رئیس کمیسیون بهداشت مجلس در نامه ای به مسعود 
پزشکیان، رئیس جمهور خواستار برگزاری نشستی فوری 
برای بررسی افزایش بی رویه بدهی دولت و دانشگاه های 

علوم پزشکی به صنعت دارو و تجهیزات پزشکی شد.
در این نامه شهریاری نوشته بود: با احترام بازگشت 
حوزه  مستندات  و  اسناد  میدانی،  بررسی های  به 
سلامت، عدم اجرای صحیح قانون، سوءمدیریت ها 
و ترک فعل ها در حوزه تأمین و تخصیص منابع مالی 
از  ناشی  خسارات  و  ک  خطرنا عواقب  نیز  و  سلامت 
تصمیمات غیرکارشناسی در حوزه تأمین منابع ریالی 
از دارو، تجهیزات  ارز دولتی  از طریق حذف  ارزی،  و 
با قید  کمیسیون  این  باعث شد  و ملزومات پزشکی 
و  عالی  حضرت  ریاست  به  جلسه  درخواست  فوریت 

با حضور اینجانب، وزرای بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، تعاون، کار و رفاه، صمت، رئیس سازمان برنامه 

و بودجه، رئیس بانک مرکزی را  دارد.
کید کرده بود: آنچه که اهمیت فوریت  وی همچنین تأ
این جلسه را بیش از پیش داشته بدهی های دولت و 
دانشگاه های علوم پزشکی به صنعت دارو و تجهیزات 
پزشکی و همچنین افزایش بی رویه این بدهی ها است 
ک در حوزه سلامت،  که نتیجه آن آینده بسیار خطرنا

افزایش پرداختی از جیب بیماران خواهد بود.

ترسیمی از واقعیت
محمدرئیس زاده، رئیس کل سازمان نظام پزشکی 
کشور اما معتقد است که هم اینک نیز نظام سلامت ما 
گو  گفت و  در وضعیت بحران پنهان قرار دارد. وی در 
گوید: چه بخواهیم و چه نخواهیم،  با »شهروند«می 
وضعیت نظام سلامت در کشورما واقعاً بحرانی است. 
کز درمانی به حدی  بدهی بیمه ها به داروخانه ها و مرا

است که دیگر قادر به ارائه خدمت نیستند.
اشاره  نیرو  کمبود  مشکل  به  همچنین  رئیس زاده 
کردو گفت: درعالم واقع، عملکرد سازمان های بیمه گر 
و تأمین اجتماعی و بیمه های پایه منجر به فروپاشی 
ساختار نظام سلامت ما شده است. مثلاً این رویه باعث 
از بیمارستان های اطفال مهم  شده تا فقط در یکی 
که باید ۲۰ رزیدنت داشته باشد، در حال حاضر  کشور 
فقط ۲ نفر مشغول به کار هستند. برای همین مجبور 
هستیم از متخصصان اطفال معین - یعنی متخصصان 
- بخواهیم تا به صورت  سایر مناطق و بخش های شهر

شیفتی مشکل رزیدنت این مجموعه را حل کنند. 
دستمزد  عنوان  به  مجبوریم  که  اینجاست  جالب 
حدود  چیزی  مجموع  در  ماهیانه  پزشکان  این  به 
گر قرار بود ۱۵  ۱/۲۰۰ میلیارد تومان بپردازیم درحالیکه ا
رزیدنت استخدام کنیم و ماهی ۴۰ میلیون هم به آن ها 
حقوق دهیم در نهایت می بایست ماهی 6۰۰ میلیون 
پرداخت می کردیم. بگذریم از اینکه در این صورت هم 
متخصص تربیت کرده بودیم و هم مشکل کمبود نیروی 
از  را حل می کردیم و هم تعدادی  دائمی بیمارستان 
رزیدنت های جوان ما، از اینکه سرکار می رفتند دلگرم 
می شدند. اما در شرایط کنونی و در حالیکه بیمه گر ها، 
فقط ۵۰ درصد حق ویزیت را به پزشکان و رزیدنت ها 
می پردازند و تازه آن را نیز چندین ماه بعد می دهند 
که حقوق یک رزیدنت ۱۵ تا ۲۰ میلیون  و در شرایطی 
کار  که رزیدنت ها تمایلی به  تومان است، مسلم است 
به  کار  کز درمانی ندارند. حالا  و مرا بیمارستان ها  در 
جایی رسیده که حتی بخش اورژانس اطفال برخی از 

بیمارستان ها نیز در حال تعطیل شدن است.
وی ادامه می دهد: در عمل بیمه های ما ورشکسته 
در  هموطنان  از  تعدادی  اینکه  برای  فقط  و  هستند 
آن ها شاغل هستند، به فعالیت خود ادامه می دهند. 
کثرا متولی و مالک صنایع ورشکسته ای  بیمه های ما ا
که فقط برایشان هزینه دارد و سودی ندارد.  هستند 
می دهند،  هدر  بیمه ها  که  پولی  همین  درحالیکه 
مستقیم به دست خود بیمار نیازمند برسد بسیاری 
از مشکلات امروز بخش سلامت و درمان حل خواهد 
کز  مرا از  بسیاری  که  می شود  این  نتیجه  وگرنه  شد. 
درمانی ما همچنان با کمبود شدید نیرو مواجه خواهند 
بود. نتیجه این می شود که در شهرستانی بخش زنان 
متخصص  اما  است  دایر  بیمارستان  یک  زایمان  و 
بیهوشی ندارد. بعد هم یک مسئولی به من زنگ می زند 
و می گوید، تو را به خدا یک متخصص برای این بخش 
جور کنید و...! وزیر بهداشت سابق هر وقت این ماجرا 
را مطرح می کردیم می گفت؛ نگران نباشید؛ نیرو تأمین 
از نهاد های نظارتی به  کدام  می شود. حالا چرا هیچ 
پیدا  ورود  سلامت  نظام  بی سرؤسامانی  موضوع 

نمی کنند؟!

لزوم ورود دولت
کنشی نسبت به این نامه نداشته  کنون وا دولت تا
گرچه روز ۲۱ بهمن، محمد رئیس زاده در جلسه  است 
جامعه  مشکلات  درباره  تا  شد  دعوت  دولت  هیأت 
پزشکی و کادر درمان و تبعات این مشکلات برای نظام 
سلامت و مردم توضیح دهد. رئیس زاده در مورد نتایج 
این جلسه نیز می گوید: جلسه خوبی بود. قرار شد دولت 
به جد چالش های بخش سلامت را پیگیر باشد. بعد از 
آنهم با معاون اول رئیس جمهور جلسه ای داشتیم و قرار 
شد سازمان برنامه و بودجه راهکاری را برای پرداخت 

مطالبات سیستم سلامت در پیش بگیرد.
غیر  در  چوت  دهد  رخ  اتفاق  این  که   امیدواریم 
توان  و چه نخواهیم دیگر  این صورت چه بخواهیم 
ارائه خدمات را ندارند. مثلاً وقتی بیمه ها ۲۵ همت به 
داروخانه ها بدهی دارند، معلوم است که داروخانه ها 
کنند.  نمی توانند نیاز های دارویی بیماران را برطرف 
یعنی دیگر پولی ندارند که بخواهند دوباره دارو بخرند 
کاری خود ادامه دهند! جالب اینجاست  و به حیات 
کز درمانی خودشان را بسیار  که بیمه ها، مطالبات مرا
کز درمانی می پردازند! بنابراین واضح  زودتر از سایر مرا
گر هر چه سریعتر فکری برای این چالش ها و  است که ا
رفع آن نشود، خواه نا خواه باید منتظر عواقب آن، یعنی 

بروز بحران در ساختار سلامت کشور باشیم.

  ] شهروند [   طی سال های گذشته رشد بی رویه هزینه های درمان باعث شده تا بخشی از بیماران برای تأمین این هزینه ها با مشکلاتی مواجه شوند. این امر 
خ دارو تا جایی پیش رفته که بیم آن می رود تا نظام سلامت کشور را با چالشی جدی مواجه کند. چالشی که گرچه فقط مختص ایران نیست اما،  درکنار افزایش نر
بسیاری دیگر از کشور هایی که با معضل هزینه های بالای درمانی روبرو هستند، تلاش کردند تا از طریق راهکار هایی چون تقویت نقش بیمه ها، تا حدود زیادی 
بار سنگین این هزینه ها را از روی دوش شهروندان کم کنند. این در حالی است که نظام بیمه در بخش سلامت کشورما با چالش های جدی در زمینه پوشش 
پرداخت های  و  پزشکی  خدمات  پایین  تعرفه های  درمانی،  خدمات  کامل  پوشش  عدم  زمینه  این  در  است.  مواجه  موقع  به  پرداخت های  و  تعرفه ها  بیمه ای، 
حقوق های ناکافی به مراکز درمانی، از جمله مشکلاتی هستند که باعث شده تا کارایی نظام بیمه ما در بخش سلامت کاهش پیدا کند. در وصف اهمیت این 
، نسبت به عملکرد بیمه ها و بحرانی که می توانند برای نظام سلامت  موضوع همین بس که چند روز قبل رئیس سازمان نظام پزشکی در نامه ای به رئیس جمهور

کشور به همراه داشته باشند، هشدار داد.

آموزش

اخبار جامعه

 رئیس زاده :
قرار شد دولت به جد 
چالش های بخش 
سلامت را پیگیر باشد. 
بعد از آنهم با معاون 
اول رئیس جمهور 
جلسه ای داشتیم و 
قرار شد سازمان برنامه 
و بودجه راهکاری را 
برای پرداخت مطالبات 
سیستم سلامت در 
پیش بگیرد..  امیدواریم 
خ دهد  که این اتفاق ر
چون در غیر این صورت 
چه بخواهیم و چه 
نخواهیم دیگر توان ارائه 
خدمات را ندارند

»شهروند« ازچالش های جدی  خدمات رسانی در حوزه بهداشت و درمان کشور گزارش می دهد 

وضعیت اورژانسی نظام سلامت  

رئیس سازمان نوسازی، تجهیز و توسعه مدارس کشور با بیان اینکه آموزش و پرورش 
که در تربیت  گی هایی است  در حال طراحی ۲۰۰ مجتمع آموزشی بزرگ مقیاس با ویژ
تمام ساحتی و فراهم آوردن محیط های ورزشی و آموزشی برای دانش آموزان مؤثر است، به 
ضرورت تامین زمین برای ساخت مدارس اشاره کرد و از وزارت راه و شهرسازی خواست تا در 

این زمینه همکاری بیشتری داشته باشد.
حمیدرضا خان محمدی با بیان اینکه ۴۴ درصد دولت از بخش آموزش و پرورش 
تشکیل می شود و این بخش نقش حیاتی در توسعه کشور دارد افزود: ۵۵ درصد طرح ها 
در این حوزه افزوده شده  و کیفیت کارها از نظر داوران به حد قابل قبولی رسیده است. 
رئیس سازمان نوسازی، تجهیز و توسعه مدارس کشور با بیان اینکه جذب اعتبارات به 
شدت باعث نفس گیر شدن کارهای سازمان نوسازی مدارس شده است، اما با این حال، 
این دستگاه تخصصی باید همواره در مرز دانش حرکت کند بر لزوم ایجاد فضایی مناسب 

کید کرد و ادامه داد: باید تلاش کنیم فضایی بسازیم که درخور  و زیبا برای دانش آموزان تأ
دانش آموزان باشد. وی به فشردگی برنامه های سازمان نوسازی در هفت ماه اخیر اشاره کرد 
و از تلاش های رییس جمهور در زمینه مدرسه سازی و توجه به کیفیت و عدالت در آموزش 
قدردانی کرد افزود: این تلاش ها باعث ایجاد فرصت های طلایی برای پیشرفت در این حوزه 
شده است. خان محمدی به چالش های موجود در طراحی و ساخت مدارس بزرگ مقیاس 
اشاره کرد و افزود: آموزش و پرورش در حال طراحی ۲۰۰ مجتمع آموزشی بزرگ مقیاس با 
گی هایی است که در تربیت تمام ساحتی و فراهم آوردن محیط های ورزشی و آموزشی  ویژ

برای دانش آموزان مؤثر باشد.
 رئیس سازمان نوسازی، تجهیز و توسعه مدارس کشور به ضرورت تامین زمین برای 
کرد و از وزارت راه و شهرسازی خواست تا در این زمینه همکاری  ساخت مدارس اشاره 
بیشتری داشته باشد. همچنین به فناوری های نوین در مدارس توجه شود چرا که این 
فناوری ها باید با دقت وارد فضای آموزشی شوند تا موجب تسهیل تربیت دانش آموزان 
شوند نه اینکه باعث اختلال در روند تربیتی و آموزشی شوند. وی با اشاره به اینکه ۱6۸ طرح 
وارد مرحله عملیاتی شده  است، گفت: تداوم در تربیت دانش آموزان امری ضروری است 
گر این تداوم نباشد، ممکن است راه را بی راهه رفته باشیم. مدرسه به عنوان یک کالبد  و ا
ساخته می شود تا دانش آموز به درستی پرورش یابد، اما باید مراقب باشیم که معماری 

مدارس به گونه ای باشد که دانش آموزان را از جامعه دور نکند و به انزوا دعوت نکند

 طراحی ۲۰۰ مجتمع آموزشی 
بزرگ مقیاس


